
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání 

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval) 

a) Novela Stanov ČOV – stav 

4. ČTA – informace o činnosti (Z. Haník) 

5. ODM 2023 a dále (F. Šuman) 

6. EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 - nominace (M. Doktor) 

7. Ekonomika ČOV – informace (L. Varhaník) 

8. Mezinárodní aktivity – informace (R. Kumpošt) 

9. Olympijské festivaly 2024 – informace (L.Varhaník) 

10. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

11. Různé 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 1 / 10. 1. 2023 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník 

M. Bohman, J. Bloudek, P. Fousek, P. Hulinský, M. Ježdík, A. Kliment, H. Moučková, K. 

Neumannová, M. Pakosta, O. Plachá, J. Pollert, P. Ryška, D. Svoboda, Z. Sýkora, O. 

Svojanovský, G. Waage 

Omluveni: Š. Strachová 

Hosté: 
Z. Bartek, N. Černá, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, A. Kindová, J. Létal, O. Šebek – předseda 
NSA, B. Žehanová 

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

 
1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 

J. Kejval zahájil zasedání VV ČOV ve 14:00 a přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. Na úvod zasedání 
proběhlo společné focení členů VV ČOV.  
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 6. 12. 2022.  

Na žádost Z. Sýkory byl opraven text v bodu 10. Různé – Informace ČPV následovně: 

Z. Sýkora dále informoval, že členské svazy ČPV stále nedostaly finanční prostředky od NSA na rok 2022.  

U2/1/10-01-2023 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV.  

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval, že v 15:00 dorazí na zasedání jako host Ondřej Šebek, předseda NSA.  

J. Kejval informoval zejména o dění a činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV: 

• Kontrola NSA – stále probíhá. Z plánu kontrolní činnosti NKÚ 2023 vyplývá, že kontrola ČOV není 

v plánu, naopak kontrola NSA ano.  

 

• Novela stanov ČOV – A. Károlyi informoval, že 6. 1. 2023 se sešla pracovní skupina pro novelu 

stanov ČOV, která konstruktivně prodiskutovala navrhované změny a nové znění. Členové VV ČOV 

dostanou do 10.2.2023 návrh novely stanov, do 20.2. budou mít prostor se k němu vyjádřit.  

 

Plénu ČOV bude předložena verze schválená VV ČOV. Stanovy a jejich soulad s chartou posoudí 

také MOV.  

Diskuse: D. Svoboda, A. Károlyi, J. Kejval, H. Moučková, P. Fousek, J. Bloudek 

 

• Marketingová strategie ČOV 2023–2026 – sešla se pracovní skupina a definovala teze. Kompletní 

strategii pomůže vypracovat spol. WPP, globální hráč v této oblasti. S námi spolupracuje již na 

projektu Czech Team TV. Předpokládaná finalizace v březnu 2023.  

 

• Magnetická rezonance – nové zařízení pořízeno ze soukromých zdrojů, staré zařízení bylo 

odprodáno za 1 Kč slovenské společnosti Falcon medical, která se podílela také na stěhování a 

likvidaci.  

 

• Zástupci ČOV ve statutárních orgánech: Národní olympijské centrum vodních sportů z.s. (J. Kejval), 

Národní sportovní centrum Nymburk, z.s (J. Kejval, A. Kindová, J. Pollert, J. Kynos, ČOV) a Klasický 

areál Harrachov z.s. (L. Varhaník, P. Graclík, J. Létal) - J. Kejval navrhuje stažení zástupců ČOV 

z důvodu často nefunkční struktury nebo změny zapojení ČOV v těchto společnostech.  

 

• Start Rusů na OH – je nutné zaujmout postoj k této otázce nejen z důvodu, že jsme dostali dotaz 

ze zahraničního média. USA iniciuje diskuzi o návratu Rusů do soutěží. Skandinávské země naopak 



 

odmítají účast při návratu Rusů. Rusové budou mít možnost kvalifikace na OH v rámci Asijských 

her.  

 

Aktuálně se Rusové neúčastní sportovních soutěží z důvodu že federace/NOV nejsou schopné 

zajistit dostatečnou ochranu a bezpečnost ruských sportovců – dočasné řešení.  

Na základě olympijské charty, má každý NOV povinnost zajistit účast svých sportovců na OH. 

Z toho vycházíme a z toho důvodu J. Kejval navrhuje zaujmout stanovisko, které nepřipouští 

bojkot OH ze strany ČOV.  

Politickou situaci řeší OSN, MOV je platforma pro řešení otázek sportu.  

J. Kejval a L. Varhaník zmiňují zkušenost českých sportovců s bojkotem her Los Angeles 1984, která 

byla traumatizující.  

V rámci diskuse se členové VV ČOV vyjadřovali ve smyslu, že by naše stanovisko nemělo vyznít 

jako souhlas s účastí ruských sportovců.  

Diskuse: P. Ryška, J. Bloudek, D. Svoboda 

 

R. Kumpošt vyjádřil názor, že sportovní federace budou respektovat rozhodnutí MOV, které 

budou následovat.  

L. Varhaník informoval, že World Athletics bude proti návratu ruských sportovců do soutěží.  

Diskuse: F. Šuman 

USNESENÍ 

U3/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí zprávu předsedy.  

U3/2/10-01-2023 VV ČOV souhlasí se stažením zástupců ČOV ze statutárních orgánů Národního 

olympijského centra vodních sportů z.s., Národního sportovního centra Nymburk, z.s. a Klasického 

areálu Harrachov z.s.  

U3/3/10-01-2023 VV ČOV schvaluje stanovisko, které nepřipouští bojkot OH ze strany ČOV. 

 

NÁVŠTĚVA ONDŘEJE ŠEBKA, PŘEDSEDY NSA 

O. Šebek představil členům VV ČOV svůj profesní profil a následně vizi fungování NSA a její priority: 

 1. Sjednocení sportovního prostředí 

Sport by si měl umět záležitosti vykomunikovat uvnitř hnutí a navenek vystupovat jednotně. Mediální 

scéna je senzitivní na sportovní kauzy. 

  

2. Snížení administrativní zátěže pro žadatele 

NSA by měla být předvídatelná, stabilní, všichni příjemci by měli znát harmonogram vypisování a 

vyhodnocování programů. NSA se snaží o zjednodušení a snížení administrativní zátěže pro žadatele při 

současném respektování zákonů a předpisů.  

 

3. Vyčerpání všech disponibilních prostředků NSA (investice) 

Sport by měl prokázat, že umí vyčerpat prostředky, které má k dispozici. Administrace programu Můj klub 

je náročná, ale NSA se snaží o narovnání a posun vpřed i přesto, že má výrazně subtilnější aparát než 

ministerstva.  



 

Investiční dotace by měly být vypsány v Q2 2023, O. Šebek chce otevřít diskusi o zařazení municipalit mezi 

oprávněné žadatele.  

 

4. Komunikace NSA 

 NSA se chce zaměřit na komunikaci odborné problematiky směrem do sportovního prostředí. Chce vést 

dialog s regiony a organizacemi. 

Komunikace sportovních výsledků náleží sportovním svazům a ČOV.  

 

5. Koordinace složek státu 

Snaha o lepší spolupráci s Národními sportovními centry nebo Ministerstvem pro místní rozvoj a 

Ministerstvem zdravotnictví v rámci prevence zdraví.   

 

6. Prioritizace sportu 

Aktuálně NSA podporuje cca 120 svazů, což je dlouhodobě neudržitelné.  

 

O. Šebek chce otevřít diskusi o seznamu maximálně 30 sportů, které budou mít výrazně vyšší podporu 

v oblasti podpory mládeže, reprezentace i investic.  

Seznam nebude neměnný, bude rozhodovat úspěšnost.  

Dále by měla proběhnout „inventura“ svazů – některé nekopírují strukturu mezinárodních federací, jiné 

by mohly fungovat pod velkými střešními svazy v rámci samostatných úseků.  

 

O. Šebek dále informoval o následujících plánech a aktivitách: 

• Diskuse o výzvách na rok 2024 by měla proběhnout v Q1 2023, v Q2 2023 by měly být výzvy 

vypsány.  

• Mělo by být zřízeno call centrum pro žadatele. 

• Nově otevřená pobočka v Ostravě by měla pomoci zrychlit administraci žádostí. 

• Výzva podpora svazů 2023 byla ukončena – žádný ze svazů by neměl dostat méně než 90 % 

schválené dotace na rok 2021.  

• Je vypsaná výzva VSA 2023. Pro rok 2024 jsou plánovány 4 akce státního významu, které vláda 

projedná jako celek. Do budoucna chce koordinovat, aby byly maximálně dvě VSA v jednom roce. 

• O. Šebek chce hledat další zdroje financování ze soukromého sektoru (společenská odpovědnost 

firem), státního sektoru i Evropské unie.  

• Probíhá intenzivní diskuze s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových na téma získání 

majetku (sportovišť) do správy NSA.  

• NSA se připojila k platformě Fórum pro aktivní Česko, jehož součástí je i ČOV. 

 

Diskuse: P. Ryška, J. Bloudek, J. Kejval, M. Ježdík, O. Plachá, F. Šuman, J. Pollert 

 

USNESENÍ 

U0/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace O. Šebka.  

OLYMPIJSKÁ RENTA 
O. Šebek informoval, že se chce na NSA věnovat problematice sociálního příspěvku pro olympijské 

medailisty (olympijská renta).  



 

M. Bohman prezentoval informace o aktuálním stavu, srovnání s dalšími státy Evropy a přednesl návrh 

žádoucího stavu do budoucna: upravit rentu zákonem jako sociální dávku, zahrnout i medailisty 

z paralympijských her a deaflympiád, upravit výši renty s pravidelnou valorizací a snížit věkovou hranici 

pro výplatu renty.  

 

J. Kejval navrhuje, aby byl tento sociální příspěvek vyplácen přímo ze státu (NSA), nikoliv přes ČOV resp. 

Českou nadaci sportovní reprezentace.  

Diskuse: O. Svojanovský, P. Hulinský, O. Šebek 

 

USNESENÍ 

U0/2/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o olympijské rentě.  

J. Kejval navrhuje bližší spolupráci NSA a ČOV na tématech, která jsou společná všem svazům: trenéři a 

rovné příležitosti ve sportu/safeguarding.  

I. Burgrová (předsedkyně Komise rovných příležitostí ve sportu a Safeguarding officer MOV) představí 

problematiku na separátní schůzce s NSA.  

4. ČTA – INFORMACE O ČINNOSTI 
Z. Haník a M. Ježdík prezentovali informace o činnosti České trenérské akademie. Jedná se podporu 
vzdělávání trenérů při respektování autonomie jednotlivých svazů.  
 
O. Šebek kvituje pozitivně tyto aktivity a souhlasí se schůzkou na téma vzdělávání trenérů.  
Diskuse: J. Kejval 
 
USNESENÍ 

U4/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o činnosti ČTA.  

5. ODM 2023 A DÁLE 
F. Šuman prezentoval informace k nadcházející ODM, do které zbývá 12 dnů. Nominace jednotlivých krajů 
je již uzavřená. Organizační tým řeší zejména sněhovou situaci.  
Dále informoval o konferenci a slavnostním zahájení, které proběhne 22. 1. 2023 v Hradci Králové a zve 
na ně členy VV ČOV.    
 
USNESENÍ 
U5/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o stavu příprav nadcházejících ODM. 

6. EYOF FRIULI VENESIA GIULIA 2023 - NOMINACE 
M. Doktor informoval o stavu příprav na nadcházející EYOF, který proběhne v termínu 21. – 28. 1. 2023 

v Itálii, Rakousku a Slovinsku a představil návrh nominace 79 sportovců a 45 členů doprovodu na EYOF 

Friuli Venesia Giulia 2023. Součástí výpravy bude i 7 členů org. štábu, 3 medical, 2 media, 2 servis a 3 

členové vedení ČOV.  

 

USNESENÍ 

U6/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o stavu příprav na EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 

a schvaluje nominaci české výpravy na EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 tak, jak ji předložil sportovní 

ředitel ČOV, a zároveň zmocňuje předsedu ČOV k případným změnám v nominaci sportovců a členů 

doprovodu výpravy v období od jednání VV ČOV do EYOF 2023.  



 

 

7. EKONOMIKA ČOV 
L. Varhaník informoval, že byla vypsána výzva pro olympijské a paralympijské hnutí ve výši 100 mil. Kč.  
Náš původní požadavek ve výši 109 mil. Kč klesá na 103 mi. Kč z důvodu podpory ODM přímo z MŠMT. 
V případě, že by sociální program pro olympioniky (olympijská renta) byla vypsán samostatně, náš 
požadavek bude 95 mil. Kč.  

 
USNESENÍ 

U7/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o ekonomice ČOV.  

8. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY  
R. Kumpošt prezentoval informace o aktivitách mezinárodního úseku, zejména o:  

• Postupném přesunu J. Janotové do mezinárodních institucí v rámci agendy udržitelnosti.  

• Výsledku dotazníku pro absolventy Sportovní diplomacie na téma jejich uplatnění ve sportovních 

institucích.  

• Jednáních o spolupráci s Ministerstvem zahraničních věcí, jeho Diplomatickou akademií a úřady 

ČR v zahraničí (ambasádou ve Washingtonu).  

• Plánech vlády směrem k jednotnému brandu v rámci komunikace Českých center a agentur 

CzechInvest a CzechTourism.  

 

U8/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o zahraničních aktivitách.  

9. OLYMPIJSKÉ FESTIVALY 2024 – INFORMACE  
L. Varhaník prezentoval informace k projektu a záměru pro OF 2024 v Brně vč. návrhu rozpočtu, který 
počítá s podporou ve výši až 25 mil. Kč ze strany města a kraje.  
 
Diskuse: M. Bohman, J. Kejval, P. Ryška 
 

U9/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o záměru pro OF 2024 v Brně a pověřuje L. 

Varhaníka jednáním se zástupci města Brna a Jihomoravského kraje.  

10. PLÁN AKCÍ ČOV NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík představil plán akcí ČOV na další období. 
 
USNESENÍ 

U10/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí plán akcí ČOV na další období.  

11. RŮZNÉ 
Informace členů VV ČOV 

• A. Kliment informoval o aktivitách ČOA a knize Karel Novák Malíř sportu. 

• O. Svojanovský poděkoval za úsilí v otázce olympijské renty a popřál ODM bezproblémový průběh. 

• O. Plachá informovala o projektu GAMES (Guidance to Achieve More Equal leadership in Sport), 

jehož je součástí. 

• P. Ryška informoval, že FINA se přejmenovala na World Aquatics a schválila nové stanovy, do 

kterých byla zapracována nová pravidla začleňování při respektování rovnosti všech pohlaví.   

• A. Károlyi informoval, že změny v otázce rovnosti pohlaví se týkají i novely stanov ČOV.   



 

• Z. Haník vyzdvihuje práci ČOA.  

• F. Šuman informuje o proběhlé VH ČKSOI a kritice vypsané výzvy pro svazy 2023 ze strany členů 

složky.  

• L. Varhaník děkuje všem za vstřícnost při řešení otázek rozpočtu a úspor v roce 2022.   

• R. Kumpošt k otázce začleňování při respektování rovnosti všech pohlaví doplnil, že Kanadský 

krasobruslařský svaz umožnil v rámci kanadských soutěží v párových soutěžích start osob stejného 

pohlaví (2 bruslařů i bruslařek).  

• M. Hnilička zmiňuje možnost využít informačního servisu pro poslance pro získání informací 

ohledně olympijské renty.  

 

USNESENÍ 

U11/1/10-01-2023 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne  

7. 3. 2023 od 14:00. 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 

 


